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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Elég legyen az élősködésből! Mit tesz a kormány a kullancsinvázió megfékezés e

érdekében?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Hazánk egész területén, de különösen a Nyugat, s még inkább a Dél-dunántúli megyékben
jelent igazi veszélyforrást a több súlyos, akár halálos kimenetel ű betegséget, köztük a víruso s
agyvelő- és agyhártyagyulladást, illetve a baktérium által okozott Lyme-kórt terjeszt ő
kullancsinvázió . Az enyhe időjárás miatt a kórokozók többsége is átvészelte a hideg évszakot .
Köztük a kullancsok is vígan élnek és jönnek el ő rejtekhelyeikrő l . Ezért a prognózisok rendre
egyetértenek abban, hogy 2016-ban rekordszint ű kullancsinvázióra készülhetünk, amit az tesz
igazán problémássá, hogy rengeteg a fertőzött egyed .

Szomorú, de a vérszívó paraziták ezen fajtája is akadály nélkül szaporodhat, hiszen természete s
ellenségük, egy darázsfaj kipusztult, az EU 1849/2006-os rendelete alapján pedig a pirimifosz-
metil hatóanyagú készítmények irtószerként, biocid termékként az Unió országaiban ne m
maradhattak forgalomban. A megbetegedések száma emelkedik, a rettegett él ősködők pedig
már ott vannak a parkokban, valamint az iskola- és óvodaudvarokon is . Miközben lenne
megoldás . Dr. Bózsik Béla Pál és Bratek Zoltán, az ELTE Növényélettani Tanszékéne k
adjunktusa évtizedes kutatásaikkal igazolták, hogy egyes patogén gombák segíthetnek legy őzni
a parazitákat . Az erdőkben, üdülőhelyeken, turistaútvonalakon és táborokban alkalmazhat ó
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módszer – a korábbi vegyszeres irtással ellentétben – teljesen veszélytelen a természetre, hiszen
csak a kullancsokat pusztítja el .

Érthetetlen, hogy a több mint 10 éve kikísérletezett megoldást annak ellenére nem gyártják ,
nem alkalmazzák Magyarországon, hogy az bizonyítottan hatásos .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mindezekre való tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy történt-e előrelépés az
ügyben? Hajlandó-e támogatni az állam, a kormány a két magyar biológus által kifejlesztett ,
vizes oldatban kifecskendezend ő rovarpatogén gombafajjal történő kullancsirtás módszerét ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . április 25 .
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